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• Z obecního úřadu

• Školáček

• Z činnosti spolků

• Bartolomějské hody 2023

• Sociální okénko
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Mateřská a základní školaMateřská a základní škola
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Kraj beze stínuKraj beze stínu
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Z OBECNÍHO ÚŘADU

28.6.2023
Zapisovatel: Jana Komosná
Ověřovatelé: Bc. Petra Win-
klerová, Mgr. Michaela Pro-
cházková

Přítomni: dle prezenční listiny – 9 pří-
tomných

Bod č. 1.
Nabídkové ceny za změny – pro-
jekční práce (ČOV a kanalizace) fa 
Solicite Nabídkové ceny za změny – 
projekční práce (ČOV a kanalizace) 
fa Solicite 
Materiály uvedl Jaroslav Komosný
- Projektanti napravují své chyby 

a nedostatky v projektu. Pan Pr-
chal měl přijet, ale nemohl dorazit 
JUDr. Andrýsek. Musí se tedy ur-
čitě svolat pracovní ZO s účastí 
pana Prchala. Jednotlivé změny by 
se prošly a pan Prchal vše vysvětlí 
za přítomnosti JUDr. Andrýska. Už 
zmínili, že omezí svou činnost. Za 
projekt jsou zodpovědní.

Martina Valihrach – většina je chyba 
projektantů. Měli by něco spíš kom-
penzovat a ne vyhrožovat pozastave-
ním stavby.
Jaroslav Komosný – chyba byla v pro-
jektu, kterou opravovali. Neměli by po-
žadovat doplatek. 
Měl by jim zaplatit ten, kdo pro ně udě-
lal chybný průzkum.
Martin Valihrach – už na té první schůz-
ce říkali, že vše udělají (opraví) tak, 
aby se nezvýšily náklady. A teď chtějí 
zaplatit. Chyby jsou na jejich straně.
Jaroslav Komosný – další kontrolní 
den bude 17.7.2023.
Lukáš Kobylka – mají dovolenou, ale 
pracovat se bude?
Jaroslav Komosný – VHS má celozá-
vodní dovolenou. Smluvní fi  pracovat 
budou.
Mgr. Michaela Procházková – už jsou 
opravené chodníky po výkopech?
Jaroslav Komosný – dodavatel byl vy-
zván k opravám chodníků a vjezdů.

Bod č. 2.
Závěrečný účet Obce Krumvíř za 
rok 2022
Materiály uvedl Jaroslav Komosný
- Návrh na schválení závěrečného 

účtu obce za rok 2022 s výhradou. 
Byla závada, že ZO se sešlo za del-

Z jednání OZ KrumvířZ jednání OZ Krumvíř
ší dobu než 3 měsíce.

- přišla část dotace z OPŽP ve výši 
34 539 758,14Kč

Hana Jakubčíková – část dotace je ne-
investiční a větší zbytek investiční, je to 
z EU fi nancí.
Martina Valihrach – úvěr už je vyčerpa-
ný? Musel se čerpat?
Jaroslav Komosný – ano, úvěr je vy-
čerpaný 35 000 000,-Kč. Museli se 
dodržet podmínky čerpání. Bylo dané 
uvedené datum, do kdy se musí vyčer-
pat.
Hana Jakubčíková – již dochází ke 
splátkám úvěru. Splátka je 190 000,-
Kč/měsíc.
Tomáš Vostřák – úroky z úvěru jsou 
2,69%.

Usnesení č. 13/23/Z 3
- Zastupitelstvo obce schvaluje ce-

loroční hospodaření obce a závě-
rečný účet obce za rok 2022 včetně 
zprávy o výsledku přezkoumání 
hospodaření obce za rok 2022 
s výhradou nedostatků uvedených 
ve zprávě o výsledku hospodaření 
a přijímá toto systémové opatření 
potřebné k nápravě zjištěných chyb 
a nedostatků. Zastupitelstvo určilo 
15 denní lhůtu pro zaslání písemné 
zprávy o plnění přijatých opatření 
k nápravě chyb a nedostatků Kraj-
skému úřadu.

Hlasování č. 3.:
Pro 9: Jaroslav Komosný, Bc. Petra 
Winklerová, Martin Valihrach, Tomáš 
Vostřák, Mgr. Michaela   Procházková, 
Lukáš Kobylka, Vojtěch Veselý, Ing. 
Radim Heča,  Mgr. Ondřej Luskač
Proti 0, Zdržel se 0

Bod č. 3.
Účetní závěrka Obce Krumvíř za rok 
2022
Materiály uvedl Jaroslav Komosný
- Návrh na schválení účetní závěrky 

za rok 2022.

Usnesení č. 14/23/Z 3
- Zastupitelstvo obce schvaluje 

účetní závěrku za rok 2022. 

Hlasování č. 4.:
Pro 9: Jaroslav Komosný, Bc. Petra 
Winklerová, Martin Valihrach, Tomáš 

Vostřák, Mgr. Michaela   Procházková, 
Lukáš Kobylka, Vojtěch Veselý, Ing. 
Radim Heča, Mgr. Ondřej Luskač
Proti 0, Zdržel se 0

Bod č. 4
Kupní smlouva na pozemek p. č. 
1434/218 o výměře 129 m2, dle geo-
metrického plánu č. 1047-47/2023 za 
účelem výstavby objektu vinařství 
Materiály uvedl Jaroslav Komosný
- Jde o žádost pana Josefa Proko-

pa o prodej části pozemku p. č. 
1434/218 o výměře 129m2 dle ge-
ometrického plánu č. 1047-47/2023 
za účelem výstavby objektu vinař-
ství. Pozemek se nachází za želez-
ničním přejezdem směr Brumovice. 
Lapač na vodu tam zůstane. Půjde 
o výstavbu, cena tedy 330,-Kč + 
DPH. Pan Prokop se bude podílet 
na prodloužení kanalizační stoky 
k tomuto pozemku.

Usnesení č. 15/23/Z 3
- Zastupitelstvo obce schvaluje 

Kupní smlouvu mezi Obcí Krum-
víř a panem Josefem Prokopem 
na část pozemku p. č. 1434/218 
o výměře 129m2 dle geometrického 
plánu č. 1047-47/2023 za účelem 
výstavby objektu vinařství.

Hlasování č. 5.:
Pro 9: Jaroslav Komosný, Bc. Petra 
Winklerová, Martin Valihrach, Tomáš 
Vostřák, Mgr. Michaela   Procházková, 
Lukáš Kobylka, Vojtěch Veselý, Ing. 
Radim Heča,  Mgr. Ondřej Luskač
Proti 0, Zdržel se 0

Bod č. 5
Rozpočtové opatření č. 7
Materiály uvedl Jaroslav Komosný
- Rozpočtové příjmy se zvyšují 

z 66 643 800,-Kč na 67 752 100,-Kč
- Rozpočtové výdaje se zvyšují 

z 72 503 900,-Kč na 72 953 900,-Kč
- Financování je 5 201 800,-Kč

Usnesení č. 16/23/Z 3
- Zastupitelstvo obce schvaluje 

Rozpočtové opatření č. 7.

Hlasování č. 6.:
Pro 9: Jaroslav Komosný, Bc. Petra 
Winklerová, Martin Valihrach, Tomáš 
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Vostřák, Mgr. Michaela   Procházko-
vá, Lukáš Kobylka, Vojtěch Veselý, 
Ing. Radim Heča,  Mgr. Ondřej Luskač
Proti 0, Zdržel se 0

Bod č. 6
Technická úprava čísla bankovního 
účtu ve Veřejnoprávní smlouvě se 
Spolkem pro Muzeum
Materiály uvedl Jaroslav Komosný
- Došlo k chybnému uvedení ban-

kovního čísla účtu ve Veřejno-
právní smlouvě se Spolkem pro 
Muzeum. Jde pouze o technickou 
úpravu.

Usnesení č. 17/23/Z 3
- Zastupitelstvo obce schvaluje 

technickou úpravu čísla bankovní-
ho účtu ve Veřejnoprávní smlouvě 
se Spolkem pro Muzeum.

Hlasování č. 7.:
Pro 9: Jaroslav Komosný, Bc. Petra 
Winklerová, Martin Valihrach, Tomáš 
Vostřák, Mgr. Michaela   Procházko-
vá, Lukáš Kobylka, Vojtěch Veselý, 
Ing. Radim Heča,  Mgr. Ondřej Luskač
Proti 0, Zdržel se 0

Bod č. 7
Výstavba kanalizace a ČOV – opra-
vy komunikací po výkopech
Materiály uvedl Jaroslav Komosný
- Od zhotovitele byla navržena opra-

va komunikace od hlavní silnice ke 
hřbitovu za cenu cca 1 000 000,-
Kč.

- Na ulici za humny se musí udělat 
dešťová kanalizace a rozšířit ko-
munikace. Dodělá se penetračním 
makadamem. 

Martina Valihrach – dá se na tento po-
vrch komunikace někde podívat?
Jaroslav Komosný – ano, dodavatel 
pošle fotky. Tento povrch dělali ně-
kde před dvěma lety. Zjistí a kdo bude 
chtít, pojedeme se na to podívat.
Lukáš Kobylka – zalité kamínky asfal-
tem.
Jaroslav Komosný – je to lámaný ká-
men (drť) zalitý asfaltem. Později ten-
to upravený povrch bude sloužit jako 
podklad pro novou silnici.
Vojtěch Veselý – jaká je cena?
Jaroslav Komosný – je to o asi 40% 
nižší cena. Oprav komunikací bude 
dost.
Martin Valihrach – na dešťovou kana-
lizaci v ulici za humny je projekt hoto-
vý. Udělá se kanalizace a komunika-

ce se provizorně opraví?
Jaroslav Komosný – uvidí se, jak bu-
dou vycházet fi nance.
Martin Valihrach – měly by se komuni-
kace začít pomalu opravovat.
Jaroslav Komosný – rozšíření ko-
munikace – přeložky sloupů je drahé 
– EG.D. Měl by někdo naprojektovat 
komunikaci. Nebo jednosměrka v pří-
padě nedostatku prostoru.
Ing. Radim Heča – výstavba domů 
bude na ulici za humny pokračovat. 
Bude to dopravně vytížená ulice.
Tomáš Vostřák – udělat studii doprav-
ního řešení ulice za humny.
Mgr. Ondřej Luskač – jednosměrka 
ne.

Dotazy, podněty a připomínky
Jaroslav Komosný – festival KBS – 
vstupné se vybralo ve výši 247 150,-
Kč á 1 060 lidí. 
Příjmy celkem: 404 150,-Kč (vstupné, 
fi n. dary, přisl. Dotace)
Výdaje celkem: 539 187,12Kč (tisk, 
materiál, služby, občerstvení, ceny,
Poštovné, DPP-hlídání objektu)
Rozdíl – doplatek Obec 135 037,12Kč.

Mgr. Michaela Procházková – co kou-
paliště?
Bc. Petra Winklerová – hraje tam hla-
sitá hudba, je tam nepořádek. Navr-
huje zbořit zděné šatny, aby se nemě-
la omladina kde scházet.
Ingr. Radim Heča – díru tam nechat 
(bazén)?
Bc. Petra Winklerová – zatím by díru 
nezasypávala. Může se využít pro 
Workout park.

Jaroslav Komosný – patky ze sloupů 
elektrikáři uložili na dočasné skládce. 
Jde o čistý beton. Pokud patky nadr-
tí, mohlo by to tam zůstat a na něco 
využít.

Bc. Petra Winklerová – měli by se 
oslovit projektanti na to koupaliště?
Jaroslav Komosný – s někým už jed-
nal, ale už se neozvali.
Martin Valihrach – takže koupaliště už 
tam nebude?
Bc. Petra Winklerová – koupaliště se 
dneska už nevyplatí. 
Mgr. Ondřej Luskač – třeba aspoň 
malý biotop.
Martin Valihrach – je potřeba řešit pro-
blém scházení omladiny celkově.

Bc. Petra Winklerová – kontejnery 

pod školou. Odchytla tam auto, které 
tam vyváželo staré židle, elektrospo-
třebiče. Poslala je na Sběrný dvůr, že 
tady jsou pouze kontejnery na tříděný 
odpad. Dát tam ceduli otvírací doby 
Sběrného dvora.
Vojtěch Veselý – zda byly poptány ně-
jaké fi rmy ohledně odpadů?
Jaroslav Komosný – komunikoval 
s Tesprou, aby poradili. Znovu je 
zkontaktuje.

Mgr. Michaela Procházková – co ta 
brána na skládku zezadu z aleje?
Jaroslav Komosný – zahrnuje se hlí-
nou. Jestli posunout nebo dát pryč?
Mgr. Michaela Procházková – za-
slechla, že se skokově zvýšil nájem 
v tělocvičně.
Jaroslav Komosný – rozmohlo se cvi-
čení s výběrem peněz (komerční vyu-
žití za výdělkem) – 400,-Kč/h, pro lidi 
je cena 200,-Kč/h.

Vojtěch Veselý – mapování obce, jak 
bude probíhat? Co pozemkové úpra-
vy?
Jaroslav Komosný – mapování bude 
probíhat postupně, potřebují součin-
nost, člověka znalých místních pomě-
rů. Pozemkové úpravy – měli by pro-
jednávat osobně s lidmi.
Martin Valihrach – zkusit ji zavolat.

Martin Valihrach – je potřeba řešit ne-
dostatek míst ve školce. Navrhoval by 
postavit novou školku na místě napro-
ti OÚ. Je tam navržen kulturáček. Ten 
není potřeba.
Prostoru pro kulturu je dost. Přístavba 
u stávající školky neví, zda by šla.
Jaroslav Komosný – udělá se studie 
na přístavbu školky. Neví, je to tam 
úzké.

Ing. Radim Heča – nepadne Jednota, 
když tady bude Penny?
Martin Valihrach – myslí, že Jednota 
se udrží.

Bc. Petra Winklerová – přístavbu škol-
ky udělat na školní zahradě.
Martin Valihrach – dotace na přístavby 
školek jsou. Ideální by to bylo u stáva-
jící školky. Mělo by se řešit.
Jaroslav Komosný – je hodně odkla-
dů. Musí se zjistit, zda by tam šla pří-
stavba udělat (studie)

Vojtěch Veselý – měly by se aktualizo-
vat na webu informace ohledně ČOV.
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Výzva Sboru pro občanské záležitostiVýzva Sboru pro občanské záležitosti
Maminky narozených dětí (občanů Krumvíře), přihlaste 

se na Obecní úřad na obřad Vítání občánků, telefonní číslo 
519 419 321, e-mail: podatelna@krumvir.cz. Kdo má o ob-
řad zájem musí vyplnit formulář „Souhlas se zpracováním 

osobních údajů pro účely vítání občánků“, který je k dispozi-
ci na webu www.krumvir.cz a na podatelně Obecního úřadu 
Krumvíř. Bližší informace získáte na podatelně Obecního 
úřadu nebo u p. Michaely Procházkové.

Jubilanti, vyzvedněte si na Obecním úřadě formulářJubilanti, vyzvedněte si na Obecním úřadě formulář
Sbor pro občanské záležitosti navštěvuje občany obce 

– jubilanty ve věku 80, 85, 90 až 100 a více let s blahopřá-
ním k jejich výročí.

Občané, kteří dosud nejsou v evidenci, v roce 2023 do-
vrší výše uvedené jubileum a mají zájem o osobní návště-
vy členů Sboru pro občanské záležitosti spojené s gratu-

lací a předáním dárkového balíčku, musejí vyplnit formulář 
„Souhlas se zpracováním osobních údajů pro účely blaho-
přání jubilantům“. Ten je k dispozici na webu www.krumvir.
cz a na podatelně Obecního úřadu Krumvíř.

Bližší informace získáte na podatelně Obecního úřadu 
nebo u p. Michaely Procházkové.

PRAKTICKÉ INFORMACE

SOCIÁLNÍ OKÉNKO

Nová zelená úsporámNová zelená úsporám

Náramky pomáhají. Stačí stisknout tlačítko a pomoc je na cestě.Náramky pomáhají. Stačí stisknout tlačítko a pomoc je na cestě.

V září se znovu spouští oblíbený 
dotační program Nová zelená úspo-
rám (NZÚ). Rád bych vás všechny 
seznámil s jeho změnami či novinkami 
a přiblížil, jak díky nim zvýšíme energe-
tické i fi nanční úspory domácností. 
Krátká letní přestávka proběhla z pro-
vozně-technických důvodů kvůli pře-
chodu na nový zdroj fi nancování. Nové 
žádosti začneme pro bytové domy při-

Jistě jste již někdy slyšeli příběh o tom, jak osamělý senior 
doma upadnul a zůstal bez pomoci, třeba i několik dní.  To jsou 
jistě nepříjemné situace, které mohou mít i fatální následky, ale 
naštěstí k nim už nemusí docházet. Proč? Díky službě tísňové 
péče, která funguje i ve vaší oblasti. Díky jednoduché techno-
logii, kterou snadno ovládne i senior, přijede pomoc vždy včas. 
Základem je náramek s tlačítkem, který má klient připevněný 
na ruce. V případě nebezpečí nebo náhlého zhoršení zdravot-
ního stavu stačí stisknout tlačítko. Operátorky se již postarají 
o další nejvhodnější průběh řešení. 

Službu tísňové péče poskytujeme bezmála 10 let. Za tu 
dobu jsme pomohli u spousty pádů seniorů v domácnosti, při 
zhoršení zdravotního stavu, v jednom případě při aktuálně 
probíhajícím domácím násilí a v několi-
ka případech jsme zachránili život.

Je dobré vědět, že:
- Náramky a zařízení neprodáváme. 

Půjčujeme je zdarma těm, kteří je 
potřebují (díky podpoře EU, MPSV 
a Jihomoravského kraje).

- Provozujeme vlastní dispečink. 
Žádné anonymní ústředny nebo 
call centra. Dovoláte se ve dne 
v noci 24/7.

jímat od úterý 19. září a od úterý 26. 
září pro rodinné domy.

Energetická krize v minulém roce 
znamenala pro mnoho rodin, a to ne-
jen těch nízkopříjmových, přiblížení 
energetické chudobě. Podle někte-
rých studií by mohla trápit až třetinu 
domácností. Vládní pomoc v minulém 
roce byla rychlá, přinesla zastropová-
ní cen energií a zjednodušení čerpá-

- Nezatěžujeme IZS více, než je potřeba. Když je to nut-
né, vyjíždí i naše pohotovostní služba. 

- Působíme na území Jihomoravského kraje. Do systému 
připojujeme jak jednotlivé zájemce, tak více zájemců 
z obcí prostřednictvím spolupráce se starosty.

- Tlačítka a zařízení využívají také obyvatelé domů s pe-
čovatelskou službou, kde není v noci zajištěna přítom-
nost personálu. 

- je určena seniorům, dospělým osobám se zdravotním 
postižením a dospělým osobám s chronickým onemoc-
něním, u kterých existuje riziko osamocení a tím nedo-
stupnosti neodkladné nutné pomoci v situacích, které 
nejsou schopni nebo nemohou zvládnout vlastními si-

lami.

SOS náramky: technologie, která 
pomáhá.

Sociální okénko pro vás připravuje 
organizace Girasole, sdružení pro po-
moc a rozvoj, z.s. Poliklinika Hustopeče, 
Hybešova 1417/5, 693 01 Hustopeče, 
www.girasole.cz.

Pokud máte konkrétní dotazy, týkají-
cí se tísňové péče, kontaktujte: tel.: 776 
246 959, e-mail: info@girasole.cz

ní příspěvku na bydlení, na který stát 
každoročně vydá 18 miliard korun. 
Místo vyplácení provozních peněz 
na dluh je ale NZÚ investicí do úspor.
Letní pauza nám poskytla prostor pro 
zhodnocení předchozího období a lep-
ší zacílení programu tak, aby i nadále 
podporoval všechny domácnosti, kte-
ré se rozhodnou pro efektivní renovace 
s cílem významných úspor energií. Hlav-
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ní změny NZÚ se týkají navýšení ně-
kterých jednotkových dotací a rozlišení 
nabídky pro různé skupiny žadatelů. Při-
pravili jsme pomoc pro všechny typy ža-
datelů ve všech příjmových a sociálních 
skupinách. Snahou bylo podpořit hlavně 
komplexnější rekonstrukce. Zásadní je 
také zjednodušení administrace žádostí.

Standardní Nová zelená úsporám 
pro rodinné a bytové domy

Ve standardním portfoliu si můžete 
zažádat o stejná opatření jako dopo-
sud i se stejnou mírou podpory (až 50 
% způsobilých výdajů), kterou dostanete 
po realizaci. Významně větší příspěvek 
teď můžete čerpat na zateplení, které 
generuje nejvyšší energetické úspory. 
Beze změn necháváme příspěvek na in-
stalaci solárních systémů, rozšiřujeme 
ale nabídku podporovaných tepel-
ných čerpadel. V oblasti novostaveb 
jsme podporu zacílili jen na ty nejúspor-
nější budovy. Vítanou novinkou bude 
i výměna starých plynových kotlů za 
tepelná čerpadla. Abyste žádosti moh-
li podávat rychleji a snadněji nebu-
de nově nutné dokládat účetní doklady 
a u některých opatření, ani projektovou 
dokumentaci a energetické hodnocení.

Zálohová dotace pro bytové domy 
společenství vlastníků jednotek a by-
tových družstev

Nejvýraznější změnou oproti mi-
nulým obdobím je možnost čerpat 
v některých podprogramech dotaci 
zálohově. Doposud měly tuto možnost 
pouze rodiny s nižšími příjmy v Nové 
zelené úsporám Light. Tento nový pa-
rametr jsme proto zohlednili jak u níz-
kopříjmových rodin žijících v bytech, tak 
u mladých rodin, které se chtějí pustit do 
komplexní renovace rodinného domu 
(„Oprav dům po babičce“).

Český bytový fond patří k nejza-
staralejším v EU. Průměrné stáří byto-
vých domů je 52 let. Jedním z důvodů 
odkládání důkladných renovací je často 
nutnost schválit úpravy většinou. Pokud 
někteří majitelé jednotek ve společenství 
vlastníků nebo v bytových družstvech 
spadají do nízkopříjmových domác-
ností, navýšení příspěvků do fondu 
oprav je může existenčně ohrozit. 
Proto jsme nastavili parametry dotace 
tak, aby domácnostem s nižšími příjmy 
nebylo nutné platby do fondu oprav vý-
razně navyšovat. 

Dotace zvýšíme o bonus, který může 
dosáhnou částky až 150 tisíc korun za 
každou nízkopříjmovou domácnost či 
sociální byt. Vlastníkům s nižšími pří-

jmy by se díky tomuto příspěvku mě-
síční platby na fond oprav neměly 
nijak významně navyšovat. Nově 
mezi nízkopříjmové domácnosti za-
řadíme kromě seniorů, lidí pobírajících 
příspěvek na bydlení a hendikepova-
ných (třetí stupeň invalidity) také ty, kteří 
pobírají přídavek na dítě. Do budoucna 
bychom tento parametr rádi přidali i do 
NZÚ Light.

Zálohová dotace na „Oprav dům 
po babičce“ pro rodinné domy

K programu „Oprav dům po babič-
ce“ se v minulých měsících strhla váš-
nivá debata, která ne vždy byla postave-
na na správných datech a parametrech 
podprogramu. Proto bych rád uvedl ně-
kolik důvodů, proč s ním přicházíme. 
Podle statistických dat je v Česku zhru-
ba každý šestý dům neobydlený, to je 
asi 400 000 domů. Přitom po důkladné 
rekonstrukci by tyto domy mohly i na-
dále sloužit k bydlení. Je škoda zabírat 
úrodnou půdu, když můžeme opravovat 
staré domy v obcích a městech, protože 
se k nim nemusí dostavovat nová infra-
struktura (silnice, vodovody, kanalizace 
atd.) a následně také udržovat.

V dobrém stavu nejsou ani oby-
dlené rodinné domy. Většina z nich 
byla postavena do roku 1980, přičemž 
zhruba 75 % z nich neprošlo zásadní re-
novací, ani komplexním zateplením. Po-
třebné rekonstrukce by je však v řadě 
případů stály minimálně 2 až 4 miliony 
korun. Pokud se má zastavit vylidňová-
ní českého venkova, bez pomoci státu 
se nízkopříjmové rodiny neobejdou. Za-
teplení může domácnostem přinést sní-
žení spotřeby energie na vytápění až 
o 69 %.

Parametry podprogramu „Oprav 
dům po babičce“ jsou v zásadě stejné 
jako ve standardní Nové zelené úspo-
rám. Velkou výhodou je možnost získat 
fi nance předem, ještě před provedením 
opatření. Musíte ale realizovat komplex-
ní zateplení, na dotaci tak lze získat až 
milion korun. Stejně jako ve standard-
ní Nové zelené úsporám jde až o 50% 
dotaci. Renovaci pak lze doplnit o další 
opatření (fotovoltaiku, výměnu zdrojů 
energie, rekuperaci, nádrž na dešťovou 
vodu apod.).

Chceme pomoci primárně rodinám 
s dětmi, které vlastní starší dům bez 
ohledu na to, zda ho koupily, zdědily 
nebo získaly v rodině. Tyto domácnos-
ti často nemají dostatek úspor na větší 
opravy, proto vedle kombinačního bonu-
su a bonusu pro žadatele ze znevýhod-
něných regionů poskytne v „Oprav dům 

po babičce“ navíc bonus ve výši 50 tisíc 
korun za každé nezaopatřené dítě, 
které rodina má a také za každé další, 
které se rodině narodí do roku 2030. 
Sám vím, že mít více dětí znamená také 
vyšší výdaje za elektřinu nebo topení. 
Mladým rodinám bonus pomůže s dů-
stojným bydlením a startem do života. 
Na doplacení celé částky za komplexní 
zateplení si domácnosti budou moci od 
ledna 2024 vzít výhodný úvěr od sta-
vební spořitelny.

Reagujeme na relevantní podněty, 
a aby podprogram NZÚ Oprav dům 
po babičce cílil na nízkopříjmové 
rodiny, zpřesnili jsme některé jeho 
body. Například, že všichni členové 
domácnosti musí mít trvalý pobyt v pod-
pořené nemovitosti a využívat ji k byd-
lení, a to po dobu 10 let od dokončení 
projektu (nevztahuje se na děti, které se 
v průběhu této doby osamostatní). Při-
dáváme také majetkový test. Žadatel 
společně se všemi členy domácnosti 
nemůže (spolu)vlastnit žádnou další ne-
movitost určenou pro bydlení.

Dotace pro bytové domy ve vlast-
nictví obcí 

O podporu všech typů opatření mo-
hou žádat také vlastníci bytových domů 
z řad obcí, příspěvkových organizací, 
škol, veřejné správy, nadací apod. 
V této oblasti vnímáme zvýšený veřejný 
zájem, proto jsme navýšili jednotkové 
dotace úsporných opatření. Dotace by 
mohla dosáhnout až do výše 70 % vy-
naložených nákladů. Podpora renovací 
bytových domů umožní benefi tovat z re-
konstrukcí nejen jejich vlastníkům, ale 
i domácnostem v nájemním bydlení.

Nakonec bych rád vyzdvihl ještě je-
den zajímavý údaj, a to, že česká ener-
getika se na celkové tuzemské pro-
dukci skleníkových plynů podílí z 39 
%. Program Nová zelená úsporám a jeho 
podprogramy tak nejen pomáhá českým 
domácnostem, ale zároveň ukazuje naši 
soudržnost s evropskou politikou. Společ-
ně s členskými státy jsme se dohodli na 
výrazném navýšení renovovaných domů, 
abychom postupně snižovali množství 
energie spotřebované pro bydlení. Čím 
méně energie budeme potřebovat, tím 
méně jí vyrobíme a tím méně emisí skle-
níkových plynů vypustíme.

Kde čerpat další informace?
Všechny potřebné informace najdete 

na webu Nové zelené úsporám: https://
novazelenausporam.cz/

Petr Hladík, ministr životního 
prostředí a místopředseda KDU-ČSL
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ŠKOLÁČEK

Mateřská škola

Zelená třídaZelená třída
Začíná nový školní rok, ale my se 

ještě trochu ohlédneme za tím, co 
jsme společně v zelené třídě prožili na 
konci toho roku minulého.

„Se Sokolem do života“ jsme po 
celý rok rozvíjeli pohybovou gramot-
nost dětí. Jedná se již o 7. ročník 
a při plnění různě náročných úkolů 
nás provázela parta pěti zvířátek ko-
bylka Emilka, ježek Mareček, opička 
Hanička, beruška Danuška a veverka 
Věruška společně se Sokolíkem Pe-
píkem. Děti procvičily svoji zručnost, 
obratnost, fyzickou zdatnost a bys-
trou mysl, nakonec je čekala odměna 
v podobě diplomu, medaile a batůžku 
s logem projektu.

Ke dni dětí jsme si připravily ská-
kací hrad a na to navazovala „pokla-
dovka“ s indiánskou tématikou, která 
nás provázela až do prázdnin. Děti 
trochu jinak poznávaly srdce naší ves-
nice, i když nám počasí příliš nepřálo, 
tak vše dopadlo dobře. K pokladu nás 
dovedla indiánská značená stezka, 
na které děti plnily úkoly. V cíli stezky 
všichni malí divoši vystopovali sladký 
poklad. Ve třídě nás čekalo skutečné 
teepee, kde jsme si mohly hrát, po-
vídat o životě indiánů, co lovili, jedli 
a jak tančili kolem ohně. Učili jsme se 
indiánský pokřik a písně. Náš maskot 
Hnědá tlapka dovolil nejodvážnějším 

odpočívat v teepee  Hra na indiány 
nás moc bavila, vyrobily jsme si čelen-
ky, trička, náramky, zastřílely si z luku. 
Indiánům třikrát UÁÁ, UÁÁ, UÁÁ

Super byla návštěva u Valihrachů 
na farmě, kde nás majitelé mile přiví-
tali. Pro děti připravili velice zábavnou 
a poučnou hru, která se skládala z ně-
kolika stanovišť s výkladem a úkoly. 
Na každém stanovišti se děti dozvě-
děly něco o kravičkách, jejich chovu 
a zemědělské technice – nejvíce za-
ujaly traktory. Odměnou za všechny 
splněné úkoly udělovala paní far-
mářka medaile a následovalo boha-
té pohoštění. Děkujeme rodině Va-
lihrachové za jejich čas a možnost 
vidět vše z blízka.

Při tradičním výletu jsme letos 
zamířili do zábavného parku PER-
MONIUM „Duhový svět“. Duhová 
víla Permína nás provázela svým 
příběhem a kouzly celým parkem. 
Hlavní tématem všech stanovišť je 
životní prostředí.  Děti při plnění úko-
lů v parku zapojily vlastní pohyb, ob-
ratnost, rozvíjely své myšlení a v ne-
poslední řadě podněcovaly svou 
fantazii. Všichni jsme si to moc užili.

Díky p. Šimoníkové jsme byli 
poučeni o bezpečnosti a správném 
chování na chodníku a na hřišti. 
Vyzkoušely jsme si boxování, taktic-

kou vestu, pouta, otisk prstů, zahrály 
jsme si poznávací hru s policejními 
předměty. Směli jsme nakouknout do 
policejního auta, vyzkoušeli jsme si 
houkačku… Nakonec jsme si udělali 
závody, kdo nejrychleji běhá, rychlost 
měřil radar. Byla to zábava 

Po prázdninách se těšíme na nové 
děti a na všechny o rok starší. Přeje-
me všem správné nakročení do nové-
ho školního roku.

Iveta Hošová
Šárka Kvasnovská
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Žlutá třídaŽlutá třída
„Uteklo jak voda v řece těch pár 

let, kdy se dětem ze dne na den 
změnil svět. Od maminky do mateř-
ské školy, zavítali všichni kluci a hol-
ky“.

Roky utekly jako voda a nadešel 
čas loučení s předškolními dětmi, 
které byly pasovány na školáky.

Letošní slavnostní rozloučení 
proběhlo 8. června. 

Tento slavnostní den se ve škole 
sešli rodiče, prarodiče a sourozenci, 
aby společně ukončili docházku do 
mateřské školy a oslavili vstup do 
nové životní etapy – základní školy.

V letošním roce jsme se rozloučili 
se 14 dětmi, které si pro rodiče s po-
mocí paní učitelek připravily písničky 
a básničky.

Po vystoupení, které se dětem 
moc povedlo, nastal čas pasování. 
Děti dostaly šerpy a pohádkovou 
knihu s věnováním. A potom už za-
čala ta správná zábava. 

Děti si užily zábavný program, 
který si připravilo divadlo „Kejkle“.

Během zábavného programu 
měly děti od rodičů připravený boha-
tý ,,raut“, kde ochutnávaly dobroty.

Rodičům děkujeme za prožité 
roky, kdy jsme se potkávali téměř 
každý den, za spolupráci a výbornou 
komunikaci.

Předškolákům přejeme hodně 
štěstí a úspěchů ve škole, neza-
pomeňte na svoji školku, protože 
všechno důležité pro život, jste se 
naučili právě tam. (R. Fulghum)

Jana Báňová, Lada Libenská 
a asistentka Lenka Slabá
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Základní škola

Sbírka lízátek pro „Onkoláčky“Sbírka lízátek pro „Onkoláčky“

Celoškolní výlet do PermoniaCeloškolní výlet do Permonia

Ze školní družinyZe školní družiny

Během měsíce května jsme se zapojili do sbírání lí-
zátek pro onkologicky nemocné děti. Lízátka jsou totiž 
jediná věc, co na chvilku přebije kovovou chuť v ústech 
po chemoterapii, kterou onkologicky nemocné děti pod-
stupují. 

V Krumvíři se lízátka sbírala v základní škole, v ma-
teřské škole a do sbírky se mohlo přispět i v Potravinách 
U Vašulků. Společně jsme v Krumvíři nasbírali skoro 25 
kg lízátek!!! Symbolicky byla sbírka ukončena ke Dni dětí 
a lízátka byla posléze předána na dětské onkologické od-
dělení FN Brno. Lízátka udělala v nemocnici velikou ra-
dost. A jelikož se lízátek vybralo opravdu hodně, část byla 
odvezena i do dětské FN v Olomouci.

Tímto tedy Velké díky všem, kteří jste se do sbírky za-
pojili!!!

Mgr. M.Procházková, ZŠ Krumvíř

Červen bývá pro všechny školou 
povinné (i jejich rodiče a učitele) ná-
ročný měsíc. Venku už bývá krásně, 
dětem ubývá chuť trávit čas učením 
a síly často dochází i nám všem do-
spělým. Všichni se nemůžeme do-
čkat prázdnin a abychom si tento 
náročný měsíc a netrpělivé vyhlížení 
prázdnin zpestřili, pravidelně jezdíme 
vždy v červnu na celodenní výlet.

Letos byl našim cílem zábavní 
park Permonium v Oslavanech.

V úterý 27.6. nás autobus dovezl 
před brány Permonia už o půl deváté 
ráno. Permonium se rozkládá v areá-
lu oslavanského dolu Kukla. Nachází 

I druhé pololetí ve školní družině 
bylo plné aktivit, her, tvoření, sporto-
vání a soutěží. Děti průběžně pokra-
čovaly v celoroční soutěži Svět na 
dlani, v rámci které pomyslně sbíraly 
družinové dukáty, a díky nim mohly 
„cestovat“ po světě společně s naším 
maskotem - skřítkem Ferdou. Každý 
měsíc také děti čekala jedna hlavní 
soutěž či akce.

V lednu jsme se věnovali přede-
vším zimním sportům. Sněhu nám 
příroda moc nedopřála, tak jsme si 
běžkování vyzkoušeli alespoň nane-
čisto, s pomocí vlastnoručně vyrobe-
ných běžek z krabicového kartonu. 
Další velmi oblíbenou disciplínou se 
stal biatlon, v rámci něhož si někte-

se zde 26 atrakcí, které jsou tema-
ticky nazývané hornickou hantýrkou. 
Mezi atrakce patří například největší 
nadzemní bludiště v ČR imitující styl 
důlních chodeb, důlní jezero, sopka 
propojená s lanovým centrem, pra-
les, stará hornická dílna, reálné štoly 
a mnoho dalších originálních aktivit.

Pro děti z 1. a 2. ročníku zde byla 
připravená hra Ztracený permoník. 
Na jejím začátku si děti poslechly 
příběh o začarovaném permoníkovi, 
a poté hledaly po celém parku barev-
né indicie- písmena, ze kterých jim 
po splnění všech úkolů vyšel vzkaz, 
a získaly poklad- medaili.

ré děti poprvé zkusily střelbu z luku. 
Čtrnáct dní si žáci také pomyslně 
„pobyli“ za polárním kruhem. Formou 
her se dozvěděli zajímavé informace 
o životě Inuitů a polárních zvířat, sta-
věli iglú, zúčastnili se rybolovu v Ark-
tidě apod. Akcí měsíce byla výtvarná 
soutěž, v níž děti mohly uplatnit svou 
tvořivost a popustit uzdu fantazii.

Únor se nesl ve znamení maso-
pustu. Seznámili jsme se s lidovými 
tradicemi, vyzkoušeli si některé ma-
sopustní hry, vyrobili karnevalové 
masky a uspořádali symbolickou pa-
pírovou sváteční hostinu. V závěru 
měsíce si holky a kluci prověřili svoje 
znalosti, rychlost a postřeh v únoro-
vém Kahoot kvízu. 

Děti 3.-5. ročníku absolvovaly hru 
Magic permon a plnily náročnější 
úkoly, které jim byly zadávány elek-
tronicky.

Výlet byl plný zábavy a občas 
i adrenalinu- například při cestě stra-
šidelným hornickým výtahem a tem-
nými hornickými šachtami, o vzrušení 
se postaralo i pár dětí, které se vodní 
aktivity rozhodly vyzkoušet doslova 
na vlastní kůži a při plavbě na vorech 
se vykoupaly od hlavy až k patě. Ješ-
tě, že spousta dětí z naší školy má 
srdce na pravém místě a neváhaly 
našim „vodníkům“ půjčit suché ná-
hradní oblečení.

Velkou část března jsme věno-
vali vodě. V rámci Světového dne 
vody jsme si připomněli její nespor-
nou důležitost. Vyzkoušeli jsme s ní 
nejrůznější pokusy, zahráli jsme si 
netradiční krabí fotbal. Voda domino-
vala i v ostatních pohybových i tvo-
řivých aktivitách. Soustředili jsme 
se i na probouzející se jarní přírodu, 
kterou jsme nejen pečlivě pozorova-
li, ale také zkoumali pomocí lupy či 
mikroskopu a vnímali všemi smysly. 
V březnu se také děti mohly zapojit 
do velké Origami soutěže.

V dubnu jsme už mohli přesunout 
hodně aktivit ven. Děti si např. posta-
vily svůj přírodní bunkr, vyzkoušely 
si i malování ryze přírodními materi-
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ály přímo v terénu. Ústřední událostí 
dubna byla soutěž Družina má talent, 
na kterou se děti ohromně těšily. Při-
hlásilo se mnoho odvážlivců. Zhlédli 
jsme zde několik tanečních vystoupe-
ní, recitace, jednu rytmizaci, gymnas-
tickou sestavu, prezentaci výtvarného 
díla i poznávání náhodně losovaných 
vlajek z celého světa. Ocenili jsme 
hlavně zápal a odvahu všech soutě-
žících. Závěr měsíce byl ve znamení 
čarodějnic. Nejvíce se děti pobavily 
při vyrábění pestrobarevných šumi-
vých čarodějnických lektvarů.

Začátkem května jsme se věno-
vali hmyzu. Malé zajímavé potvůrky 
jsme zkoumali přímo v přírodě po-
mocí lupy, následně jsme se snažili 
o nich vyhledat co nejvíce informací. 
Společně jsme včelám a broučkům 
vytvořili hmyzí hotel, který jsme umís-
tili před budovu školy. Hmyz byl inspi-
rací i pro většinu her a pohybových 
i výtvarných aktivit. V květnu nás če-
kal také Sportovní týden. Každý den 
si děti vyzkoušely jinou disciplínu: 

v pondělí skok do dálky, v úterý běh, 
ve středu fotbal, ve čtvrtek hod do 
dálky, v pátek lukostřelbu. Účast byla 
vysoká a děti se jednotlivým disciplí-
nám věnovaly s radostí a nadšením.

Také poslední měsíc školního roku 
byl v družině pestrý. Červen jsme za-
hájili bylinkovou hostinou. Tou dobou 
ve škole všichni „žili“ bylinkami a učili 
se je rozpoznávat na velkou školní 
soutěž. Bylinkovou náladou se tedy 
nechala „strhnout“ i družina. V oko-
lí Sklenářova kopce jsme nasbírali 
některé jedlé rostliny (sedmikrásky, 
pampelišky, červený jetel, kokoš-
ku pastuší tobolku…), poté jsme je 
společně očistili a použili k nazdobe-
ní jednohubek. Mezi další oblíbené 
červnové aktivity patřila chůze na 
chůdách, přeskoky přes maxi švi-
hadlo, závody družstev v přenášení 
vodou pomocí houbičky a především 
hledání pokladu v okolí školy od skřít-
ka Ferdy (pomocí QR kódů). 

Hlavní červnovou akcí se stala 
návštěva Keramiky Krumvíř. Exkurzí 

nás fantasticky provázel pan Lukáš 
Cupal. Trpělivě dětem vysvětlil postup 
procesu tvorby místní keramiky. Pro-
vedl nás areálem, kde panovala tvůrčí 
a přátelská atmosféra. Seznámil nás 
s některými zaměstnanci. Byli jsme 
svědky přesunu hliněných výtvorů do 
velké pece, kde se vypalují při vysoké 
teplotě. Děti napjatě sledovaly také 
proces glazování nádob. Po skončení 
výkladu jsme se přesunuli ven a tam 
si děti samy vyzkoušely, jak se s ke-
ramickou hlínou pracuje. Zanedlouho 
se pracovní stůl zaplnil hrnečky, mis-
kami, draky, příšerkami, postavičkami 
a nejrůznějšími zvířátky.

Červen (a současně i školní rok) 
jsme uzavřeli další hostinou, tentokrát 
ovocnou. Dívky i chlapci se aktivně 
zapojili do přípravy a krájení ovoce. 
Naše tabule byla potěšením pro oči 
i chuťové pohárky. Děkujeme za spo-
lupráci rodičům i dětem a těšíme se, 
že se po prázdninách s chutí všichni 
společně vrhneme do dalších druži-
nových dobrodružství!
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Z ČINNOSTI SPOLKŮ

DFS PantličkaDFS Pantlička
Konec sezóny pro nás znamenal 

zároveň nejdůležitější vystoupení za 
celý školní rok. Vážíme si toho, že 
smíme reprezentovat naši obec na 
folklorním festivalu Kraj beze stínu 
a jsme moc rádi, že si děti můžou užít 
vystoupení před domácím publikem. 
Tolik rodičů, prarodičů, tetiček, strýců 
a kamarádů se jinde nesejde… Však 
taky bylo hodně trémy. Do našeho 
pásma „O Pokladu“ jsme propašovali 
plno míst i písniček spjatých s Krum-
vířem a dostalo se nám za něj mnoho 
kladných ohlasů, ze kterých měly děti 
velkou radost. 

Protože jsme všichni tento nabitý rok 
zvládli s velkou energií a úsměvem, 
zasloužili jsme si řádné rozloučení. 
Nejdříve si děti prošly folklorní stezkou 
– dostaly mapu a cestou hledaly fábor-
ky, u kterých se ukrývaly úkoly. Luštily 
tajenku, poznávaly folklorní předměty 
a to vše je nakonec dovedlo ke schrán-
ce s trojmístným kódem. Protože byli 
všichni moc šikovní, schránku lehce 
odemkli a vevnitř na ně čekaly folklorní 
vaky a naše souborová trička. K úspěš-
nému zakončení zbývalo ještě opéct 
špekáčky, což jsme zvládli na dvoře 
muzea. Moc děkujeme Spolku Pro 
muzeum, že jsme mohli najít útočiště 
u nich v chládku, protože zrovna pano-
valo velké vedro.

Tento školní rok byl pro nás velkou 
motivací a povzbuzením. Chceme i na-
dále rozvíjet u našich dětí lásku k lido-
vým tradicím a podporovat jejich zájem 
o folklor. Máme mnoho malých dětí, kte-
ré teprve folklor poznávají, ale naštěstí 
máme i „matadory“. Když pak vidíme, 
že velké holky folklor baví, zpívají si pís-
ničky, co se učíme a poslouchají cim-
bálku, je to ta nejlepší odměna. Jenom 
ti kluci nám chybí...

I když jsou prázdniny pomalu u kon-
ce, ty naše „pantličkové“ už skončily. 
Přijali jsme pozvání do Těšan na ná-
rodopisné slavnosti, kde s dětmi vy-
stoupíme už 2. září. Předtím musíme 
samozřejmě trénovat a opakovat, takže 
jsme pár zkoušek absolvovali už v srp-
nu. Na pravidelných zkouškách se ale 
budeme scházet až od října zase každý 
čtvrtek od 16.30 do 18.00 v tělocvičně 
a na všechny staré i nové tváře se moc 
těšíme. 

Vedoucí Pantličky
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Spolek pro muzeumSpolek pro muzeum

SK KrumvířSK Krumvíř

V posledních měsících se připravujeme na dokon-
čení podlahy v druhé jizbě. V době, kdy budete tyto 
řádky číst, už snad bude hotovo. Probíhaly dlouhé dis-
kuze s památkáři, s řemeslníky, kteří mají zkušenosti 
s opravami památek i se zdravým rozumem. Ne vždy 
se názory shodují. Každopádně jsme po odstranění 
napadené podlahy snížili o 40 cm hliněný podklad, vy-
čistili spáry pálených cihel ve zdech,  odstranili částeč-
ně omítky. Místnost byla vysušena mikrovlnami, che-
micky ošetřena, postižené 
zdivo opáleno a navožen 
štěrk. Díky pomoci pana 
Mirka Šebesty se zazdily 
nepálenými cihlami du-
bové zárubně. Překlad 
je také nový, javorový. 
Podlaha má modřínové 
trámy ošetřeny lignofi -
xem, stejné ošetření do-
staly i modřínové nášlapy. 
V celé místnosti se navrtal 
hydroizolační gel. Tak teď 
už doufáme, že ta potvora 

Závěr uplynulé fotbalové sezóny 
se v Krumvíři nesl ve znamení oslav 
100 let kopané. Plány a přípravy pro-
bíhaly dlouhé měsíce, četnost porad 
a schůzí výboru se postupem času 
zvyšovala, aby bylo vše do detailu 
promyšlené. Až najednou přišel 17. 
červen, kdy měly všechny myšlenky 
přejít ve skutečnost a započala akce, 
která svým rozsahem převyšovala 
všechny ostatní. Jak také jinak vzhle-
dem k významnosti tohoto jubilea. 
Od rána se rozeběhl kolotoč zápasů, 
kde se utkávali místní hráči proti růz-
ným vyzyvatelům, věkově odstupňo-
vaných podle jednotlivých kategorií, 

dřevokazná navždy odešla. Kromě dalších nutných ka-
ždoročních udržovacích prací jsme si i hráli. Ve čtvrtek 
před hody proběhla rukodělná dílna Ornamenty, kam 
se podíváš. Kdo šel kolem muzea, uviděl v okně naše 
krojačky nebo na chodníku moukou vysypané orna-
menty. Další pozvánky se k vám dostanou prostřed-
nictvím nástěnky u tělocvičny, Facebooku, Instagramu 
nebo webu www.promuzeum.cz. 

Věra Colledani

hezky postupně od nejmladších až 
po největší legendy. V areálu fotba-
lového hřiště byla k mání spousta 
různých dobrot v několika stáncích, 
skákací hrad, balónky a malová-
ní pro děti nebo prodej reklamních 
předmětů s logem SK pro věrné fa-
noušky. Ti byli samozřejmě nejvíce 
zvědaví na jednotlivá utkání, zejmé-
na ta, v nichž nastoupili naši bývalí 
hráči, kteří se v posledních desetile-
tích zasloužili o vzestup krumvířské 
kopané. Všem se najednou vybavily 
vzpomínky na léta, v nichž přinášeli 
fotbalovou radost nejen divákům, ale 
i sobě. Vyvrcholením sobotního hra-

cího odpoledne se stal právě zápas 
našich bývalých hráčů proti legen-
dám Zbrojovky Brno, na nějž se přišlo 
podívat tolik diváků, že člověk těžko 
hledal volné místo k fandění. Po tom-
to utkání nastoupili hráči „A“ mužstva 
ke svému rozlučkovému, zpočátku 
lehce propršenému, zápasu v právě 
končící sezóně proti Ráječku. Ihned 
po závěrečném hvizdu rozhodčího 
veškerá pozornost ze hřiště začala 
směřovat na vedlejší areál národo-
pisného stadionu, kde se již připra-
voval koncert, který byl vyvrcholením 
celého dne a jenž události takové 
významnosti přísluší. Vše bylo při-
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ČZS - sdružení vinařů KrumvířČZS - sdružení vinařů Krumvíř
Po náročné práci s přípravou výstavy vín jsme se 

jeli zregenerovat do lázní Mošoň, zájem o účast byl 
tak velký, že na podzim musíme objednat patrový au-
tobus.

Začátkem června se uskutečnil dvoudenní pozná-
vací zájezd do jižních Čech (podrobný průběh viz při-
ložená zpráva níže).

Poté jsme pomohli s pořádáním „Kraje beze stínu“, 
jak při vlastní organizaci, tak dodáním vína pro účin-
kující.

Následoval tradiční krumvířský vinařský běh  Wine-
Run, byl pro návštěvníky otevřen Vinařský dům, kde 

jsme jim nabídli místní vína a také něco k zakousnutí.
Staráme se o vysazené lípy kolem cesty ke Skle-

nářovému kopci a uvažujeme o dosazení chybějících 
stromů. Škoda, že se neudržuje blízká studánka, když 
je o ní tak hezká písnička.

Prázdniny jsme začali posezením u grilovaných 
pochoutek na Vinařském domě, na něž jsme poslali 
všechny, kteří nám pomáhali s pořádáním výstavy vín.

Místní chase jsme umožnili pořádat tradiční besedu 
u cimbálu na Vinařském domě a pomohli s organizací.

Poté jsme navštívili Vinařství Štěpán Maňák v Žádo-
vicích a poučili se něco nového o vínech z jiné vinařské 

pravené k vystoupení tří kapel, včet-
ně slavné slovenské skupiny Ineka-
fe a oblíbených Kožuchů, při jejichž 
známých písničkách si všichni s chutí 
zazpívali a zatančili. Především se 
ale hlavně dobře pobavili.

Nyní se tedy odrážíme do nové 
stovky fotbalových let v Krumvíři. Věř-
me, že minimálně stejně úspěšných 
jako těch předchozích.  Nutno ovšem 
shrnout závěrečné umístění jednot-
livých družstev ve sté sezóně a na-
stínit očekávání do té nové. Mladší 
žáci zakončili své působení v 1. třídě 
11. místem s 20 body. Jelikož se tato 
soutěž nepodařila vzhledem k umís-
tění starších žáků udržet, budou 
obě žákovská družstva sehrávat svá 
utkání v okresním přeboru, letos na-
štěstí hojně obsazenému. Trenérské 
vedení zůstává stejné jako doposud, 
a to čtveřice Škrabko, Heča, Balaci, 
Svrček. Doufáme, že kluci zužitkují 
své zkušenosti, nasbírané ve vyšší 
soutěži, stejně jako využijí toho, že se 
konečně více vyrovnají svým soupe-
řům i věkově.

Jarní část sezóny předváděli star-
ší žáci velmi kvalitní výkony, při nichž 
jim vždy k zisku bodů chyběl kousí-
ček. Tyto těsné ztráty se ovšem sta-
ly žákům osudnými, jelikož skončili 
v tabulce poslední s pouhými třemi 
výhrami a museli se tedy pro další 
ročník posunout o soutěž níž. U týmu 
skončil na vlastní žádost jako hlavní 
trenér Jožka Brychta, byť doufáme, 
že stále neřekl poslední slovo. Jsme 
ovšem rádi, že se o trenérské křeslo 
přihlásil hráč z naší líhně Vojta Sam-
son, kterému by měl být k ruce dru-
hý mladý trenér Kevin Brychta, dále 
Martin Krybus a Dan Mainuš.

Dorostenci zakončili sezónu na 
čtvrtém místě a svými výkony určitě 
příjemně překvapili. Hlavním trené-
rem zůstává i nadále Martin Moškvan, 
který se bude muset vypořádat s od-

chodem několika opor do kategorie 
mužů. Nově příchozí hráči z řad žáků 
jejich místo ale jistě co nejdříve zau-
jmou v plné míře a tým se po sehrání 
dostane do popředí tabulky 1. třídy, 
kde mu to sluší nejvíce.

Velké změny nastávají u „B“ muž-
stva, které na žádost místních hrá-
čů ukončilo po sestupu do třetí třídy 
společné působení s Boleradicemi 
a zakládá vlastní tým, hrající domácí 
zápasy na hřišti v Krumvíři. Pro naše 
fanoušky tedy radostná zpráva, že 
se u nás můžou chodit dívat na fot-
bal i v nedělní odpoledne. Mužstvo si 
vzal pod patronát Martin Kmeť, který 
přemluvil k návratu na trávník i něko-
lik bývalých hráčů, s nimiž by měla do 
hry k dravému mládí přibýt i zkušenost 
a klid.

Za velmi vydařenou může uzavře-
nou sezónu považovat krumvířské 
„áčko“. V celkové tabulce skončilo na 
sedmém místě se 47 body (pouhé tři 
za čtvrtou Spartou Brno). Do letošní-
ho ročníku však vchází bez několika 
stabilních hráčů. Na vlastní žádost 
skončili Štěpán Rozkydal (odchod do 
Nikolčic), Ondra Petráš (odchod do 
Šardic), Honza Gloz (odchod do Ro-
hatce), Ondra Luskač (konec kariéry) 
a Dominik Jankůj (přerušení kariéry). 
Především se ztrátou posledně jme-
novaného, která je pro tým nejbo-
lestivější, se vedení ani spoluhráči 
nechtějí smířit a budou se neustále 
snažit Dominika přesvědčit o jeho 
návratu do kabiny. Naopak velmi slib-
ně zatím vypadá zapojení mladých 
hráčů Tomáše Bravence, Vojty Sam-
sona, Petra Plevače a Radima Ně-
mečka. Všichni v sobě mají vrozenou 
dravost a velkou chuť se zlepšovat. 
Pokud jim tato píle vydrží, mají dobře 
našlápnuto, aby se stali plnohodnot-
nými hráči „A“ mužstva. V přípravě 
tým sehrál celkem tři přátelské zá-
pasy (Šardice, Novosedly, Dubňany) 

a pohárové utkání v Hroznové Lhotě 
(prohra 0:3).

Nyní trošku mimofotbalové téma. 
Chtěli bychom apelovat na všech-
ny pejskaře, aby dodržovali zákaz 
vstupu psů na fotbalové hřiště. Jak 
je možné, že se na hřišti denně ob-
jevují nové a nové hromádky, aniž by 
majitel po svém miláčkovi jeho „po-
klad“ uklidil? To je opravdu tak těžké 
vzít sáček u přilehlých košů a hovín-
ko vyhodit? Nebo ještě lépe popojít 
se psem na vodítku pár kroků navíc 
někam do polí, kde si pes může po-
třebu vykonat podle libosti? Vždyť 
se jedná snad o nejfrekventovanější 
místo v obci, kde se schází nejvíce 
dětí i dospělých. Poslouchat neustálé 
stížnosti především z řad hráčů a tre-
nérů není nic příjemného. Aby se tyto 
situace eliminovaly, bude muset klub, 
v případě nezlepšení tohoto problé-
mu, sáhnout k určitým opatřením 
(oplocení areálu, kamerový systém 
s udělováním pokut nebo něco po-
dobného). Věříme, že se i s vaší po-
mocí tato informace dostane k dotče-
ným osobám, které se nad tím trochu 
zamyslí.

Jak jsme článek začali, tak ho také 
ukončíme. Vrátíme se ke kulturním 
akcím, ovšem těm, které jsou na 
programu na podzim a v zimě. Nej-
dříve přijde na řadu 9. září burčáko-
vá zábava a o tři měsíce později ta 
mikulášská. Věříme, že si na obě tyto 
naše akce najdete cestu. V loňském 
roce jsme v prosinci na místních kur-
tech zkoušeli první ročník fotbalové-
ho turnaje složených družstev jed-
notlivých částí Krumvíře, spojených 
se zabíjačkovými specialitami. Této 
akci zatím necháváme volný průběh 
a o podrobnostech k ní vás budeme 
včas informovat.

Těšíme se na další společná se-
tkání na hřišti i mimo něj.

Ondřej Luskač
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oblasti. Ocenili jsme nabízené vzorky vín 
a krásné prostředí, ve kterém degustace 
probíhala.

Prázdniny jsme zakončili pomocí obec-
nímu úřadu při pořádání hodů.

Na podzim plánujeme tradiční zájezd 
do lázní Mošoň a na Vánoční trhy (Buda-
pešť nebo Olomouc).

Teď nás čeká zúročení celoroční práce 
na vinicích, rádi bychom pomohli s hlídá-
ním společných vinic, ale netýká se to jen 
členů našeho sdružení. Měli by se více 
zajímat a hlavně zapojit všichni majitelé 
hlídaných vinic, což se v minulosti nedělo.

Přeji všem vinařům příjemný podzim, 
aby se nám vydařila úroda a následně z ní 
vyrobená vína.

za vinaře Karel Rozsypal 
a Lubomír Lexa.

Akce „Strakonický dudák“Akce „Strakonický dudák“
Ve dnech 3. a 4. června uspořá-

dalo sdružení vinařů Krumvíř zájezd 
s názvem „Strakonický dudák“.

   V sobotu brzy ráno jsme vyrazili 
z Krumvíře směr Strakonice. Po pří-
jezdu jsme si nejdříve prohlédli míst-
ní zámek a hrad, navštívili muzeum 
motocyklů. Pak jsme se přesunuli na 
oběd do hotelu „Bílá růže“. Násle-
dovala exkurze do pivovaru Strako-
nický dudák spojená s ochutnávkou 
několika druhů piv 
a bohatým občer-
stvením. Pak jsme 
se přesunuli do blíz-
kých Hoštic, kde se 
natáčely fi lmy reži-
séra Zděňka Trošky 
„Slunce seno a …, 
také jsme na místním 
hřbitově navštívili 
hrob Michala Tučné-
ho. Pokračovali jsme 
do Protivína a po 
večeři v restauraci 
„U Rychtářů“ jsme 

se ubytovali v kempu „U Šerifa“. Zde 
jsme z přivezeného jídla, které nám 
dali v pivovaru, uspořádali „švédský 
stůl“ a pak pokračovala volná zábava 
(degustace vín, zpěv atd.).

   Druhý den zájezdu jsme po vy-
datné snídani navštívili místní kroko-
dýlí ZOO. Cesta pokračovala do Tá-
bora, kde jsme po obědě a prohlídce 
historického centra vyrazili domů a po 
cestě se dopíjelo víno. Je vidět, že 

stárneme, protože se nevypily všecky 
sedmičky.

   Spokojeni jsme byli i přesto, 
stejně tak s námi byl spokojený i náš 
stálý dopravce Jožka Otáhal a počítá 
s námi i pro další cesty.

   Dali jsme si slib, že při zájezdu 
v příštím roce, který plánujeme opět 
do jižních Čech, se budeme snažit 
vrátit se s prázdnou.

vedoucí zájezdu Pavel Šurýn

Spolek proKrumvířSpolek proKrumvíř
Čtvrtou sobotu v červnu se konal již devátý ročník 

WineRun – Krumvířský běh a ideální počasí přilákalo 
do Krumvíře rekordní množství běžců. Dětského závo-
du se zúčastnilo na 160 dětí, 20 štafet a do hlavního 
závodu se postavilo 255 běžců.

Přestože má závod necelých sedm kilometrů, na 
běžce čeká v polovině trati ostré stoupání do místních 
vinohradů. Závod se rozběhl v ostrém tempu a již po 
prvním kilometru bylo patrné, kdo se popere o první 
příčku. Početná kulisa podél trati mohla vidět strhující 
podívanou ve sklepních uličkách, kudy trať vede. V re-
kordním čase 21:30,9 zvítězil skvěle připravený bývalý 

olympionik a triatlonista Filip Ospalý, který posunul lať-
ku o 11s. Mezi ženami kralovala Danka Truksová s ča-
sem 25:39,5. Na vítěze pravidelně čeká lákává výhra 
v podobě krumvířského vína. Kolik si ho odvezou, to už 
záleží na jejich váze. 

Krumvířský běh není jenom o běhu a víně, ale hlav-
ně o charitativní pomoci. V letošním roce se běželo pro 
Elišku z Klobouk, která trpí nevyléčitelnou genetickou 
nemocí Mukopolysacharidoza. Díky štědrosti dárců 
jsme Elišce předali 172 000 Kč.

Touto cestou bychom rádi poděkovali všem dobro-
volníkům, podporovatelům, obci Krumvíř, dobrovol-
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Sportovní akademie Kyjov z.s.Sportovní akademie Kyjov z.s.
O letošních prázdninách probě-

hl první ročník sportovního kempu, 
který byl zaměřen na všestrannou 
pohybovou průpravu dětí. Zúčastni-
lo se 22 dětí ve věku od 4 do 12 let. 
Děti si zde osvojovaly hravou for-
mou práci s míčem a dalšími spor-
tovními pomůckami. Kempová zá-
kladna byla na hřišti. Kemp proběhl 
pod záštitou spolku DĚTI v pohybu 
a hlavního trenéra Oldřicha Pintery. 
Každý den byly také v plném nasa-
zení trenérky Aneta Němečková, 
Vendula Štiková a Eliška Němeč-
ková.

A jak to tedy probíhalo? Každý 
den začal ranní rozcvičkou a pro-
tažením. Děti byly rozděleny do tří 
skupin podle věku a věnoval se jim 
vždy jeden z trenérů. Následovala 
svačina a další dopolední koordi-

nační cvičení. Po obědě v místním 
pohostinství následoval krátký, ale 
zasloužený odpočinek, nejčastěji 
v podobě volného hraní, malování 
a tvoření kempové vlajky. Odpoled-
ne se opět soutěžilo a cvičilo. Přes-
tože byl kemp sportovně zaměřený, 
nechyběly ani různé výlety, honby 
za pokladem a jiné aktivity. V úterý 
byla pro děti přichystaná stezka za 
pokladem po okolí Krumvíře. Poklad 
si děti musely doslova vykopat v 
koňské ohradě za hřištěm. Příjem-
ným zpestřením horkého odpoledne 
byl také příjezd krumvířské hasič-
ské cisterny; hlavně přišlo vhod pří-
jemné osvěžení v celkově horkém 
týdnu. Děti si také mohly vyzkou-
šet stříkání z proudnice na terč. Ve 
středu byl celodenní výšlap na Ko-
bylskou skálu a rozhlednu, spojený 

ným hasičům Krumvíř, SK Krumvíř, Keramičce Krum-
víř, zahrádkářům, pěveckým sborům, sponzorům, 
všem vinařům, kteří otevřeli sklep a občanům Krum-
víře, bez kterých by Krumvířský vinařský běh nebyl 
to, co je.

Další aktivity spolku proKRUMVÍŘ
Kromě běhu se spolek proKRUMVÍŘ snaží přispět 

ke kulturnímu životu v Krumvíři také pořádáním letního 
kina. 

V polovině srpna jste měli opět možnost v amfi teá-
tru národopisného stadiónu navštívit letní kino. Letos 
byl zejména hlavním tahákem páteční nový fi lm „One-
manshow: The movie“, sobotní večer zpestřila česká 
komedie „Přání k narozeninám“.

Letní kino v Krumvíří mají v oblibě nejen místní oby-
vatelé, ale i návštěvníci z okolí. Letošní návštěva opět 
splnila očekávání a do amfi teátru zavítalo více jak pět 
stovek diváků. 

Jakub Dufka

s opékáním špekáčků a zmrzlinou 
v cíli. Také čtvrtek se neobešel bez 
sportování, a to inspirované známou 
soutěží Survivor. Odpoledne se děti 
podívaly do kovárny v Těšanech 
a vyzkoušely tamní workoutové hři-
ště. Poslední den – pátek – byl ve 
znamení pohybu, tancování, střílení 
z luku, nechyběl skákací hrad a na-
konec se rozdávaly medaile. Z reak-
cí dětí víme, že kemp se nám všem 
vydařil a líbil, počasí nám nadmíru 
přálo, a že si jej užily nejen děti. Obci 
také děkujeme za poskytnuté záze-
mí. Nezbývá než pozvat děti a jejich 
rodiče na pravidelné tréninky koordi-
nační průpravy, které budou pokra-
čovat opět od září. Bližší informace 
se dozvíte na webu: www.deti-v-po-
hybu.cz, Facebooku a Instagramu.

za trenérský tým Eliška Němečková



Krumvířský zpravodaj 2/2023strana  22

Adam Húšek
Letošní hody jsem se ujal společ-

ně s Eliškou Valihrachovou prvního 
stárkovského páru. Role prvního stár-
ka byla pro mě velká zkušenost, ale 
také mnoho starostí a obav, aby se 
vše vydařilo. Nakonec jsme všechno 
s ostatníma stárkama zvládli a všich-
ni si hody užili. Všechny hodovní dny 
proběhly ve veselé atmosféře, počasí 
nám letos přálo, prostě hody tak jak 
mají být. Chtěl bych poděkovat svojí 
stárce, krojované chase, obci Krum-
víř za výpomoc při uskutečnění hodů 
a panu starostovi. Velké poděkování 
patří rodině, která mě celé hody pod-
porovala. Děkuji všem, kterým se 
hodů zúčastnili a uvidíme se 23.92023 
na Odehrávkách v Krumvíři.

Eliška Valihrachová 
Letošní rok jsme tvořili pár zase 

společně s Adamem Húškem, tento-
krát první. Na celé hody nám vyšlo 
krásné počasí, za což jsem velmi 
ráda. Jediný déšť, který nás potká-
val byl při večerní zábavě, a to nám 
nevadilo, protože zábava byla uvnitř. 
Chtěla bych poděkovat svému stár-
kovi, že jsme si byli navzájem oporou 
a zvládli vše za pomoci ostatních stár-
ků a chasy na hody připravit. Dále mé 
obrovské díky patří mým rodičům, ro-
dině a všem co nám pomohli připravit 
stodolu a nachystat ji pro krojované 
i ostatní co se přišli ke sklepu podívat. 
Náš sobotní den se vydařil a zakončili 
jsme ho večerní zábavou. Přišla ne-
děle a už od rána jsem myslela na Za-
vádku, hlavně vyjít správnou nohou. 
Netrvalo dlouho a dočkala jsem se. 
Zase jsem viděla ten krásný pohled 
vedle sebe na holky, před sebou na 
kluky a o kousek dál na krojovanou 
chasu. Jenom ty mně má panenko 
pověz ...  V pondělí jsme se přesunuli 
na sklep ke 3. stárce, od které jsme šli 
průvod přes velkou část dědiny a opa-
koval se odpolední program jako v so-
botu. Odpoledne nám stěžoval silný 
vítr, který nám rozhazoval a nadzve-
dával sukně. Po odpolední zábavě 
jsme se přesunuli ke kolotočům. Kluci 
jezdili na autodromu, na lavici a dělali 
kdoví co a my holky mezitím skoro vy-
stály důlek. Z pondělí jsme si odnesla 
plné ruce plyšáků a růží. Na večerní 
zábavě proběhlo sólo stárci, sólo vše-

ci a až jsme se holky převlékly tak pro-
běhlo i sólo bosky. Ještě jednou bych 
chtěla všem poděkovat a doufám, že 
se zase všichni sejdeme na odehráv-
kách. VESELO HODY!

Vít Požár 
Bartolomějské hody 2023… Po 

dvouroční pauze jsem se opět ujal 
role stárka, tentokrát druhého spolu 
s Evčou Húškovou. Když jsem měl ta-
kovou menší pauzu, tak musím říct, že 
co se týče náročnosti chystání, příprav 
a pak celkově hodů se vůbec nic ne-
změnilo, a hlavně se nezměnilo ani to, 
že v dobré partě jde všecko líp, pocho-
pitelně jsme se neshodovali vždycky 
ve všem, ale vždycky jsme se dokázali 
domluvit, za což klukům i holkám moc 
děkuju. Dál bych chtěl taky samozřej-
mě poděkovat rodině, která to ještě ten 
jeden rok se mnou zkousla a dovolila 
mi si to ještě jednou užít. A nesmím za-
pomenout taky na celou krumvířskou 
chasu, která pomáhala nám, stárkům 
i stárkám co to šlo, takže děkujeme! 
Co se týká letošního počasí, tak to 
nám vyšlo parádně, pršelo, když moh-
lo pršet, a bylo hezky když mělo být. 
Zavádku jsme si mohli opět zatanco-
vat venku, za což si myslím, že jsme 
všichni rádi. Mně už nezbývá než říct, 
že se všichni budem těšit až se uvidí-
me na odehrávkách, nebo popřípadě 
v zimě na plese. Tak se stavte na po-
hárek bílého! (nebo červeného) :-)

Eva Húšková
Letošní hody jsem společně s Ví-

ťou Požárem tvořila druhý stárkovský 
pár. Všechno začalo předhodovníma 
přípravama s výpomocí naší chasy. 
Každý pátek večer jsme se scházeli 
v kulturním domě a plánovali program 
hodů. S děvčaty jsme tvořily mašličky 
na sóla a všechny věci k nazdobení 
sálu a máje. Kluci měli těžší úkoly, 
vybrat dobré víno, máju a obstarat 
všechny potřebné věci. Hody jsme 
začali otevřením stárkovského sklepa 
kde všechny čtyři večery panovala ve-
selá atmosféra. Ve středu nám stárci 
společně s veselou chasou přivezli 
máju a jejím pátečním stavěním se 
rozjela ta pravá hodovní atmosféra. 
Na všechny hodovní dny nám vyšlo 
krásné počasí, za co jsme byli všichni 
rádi. Na závěr bych chtěla poděkovat 

BARTOLOMĚJSKÉ HODY 
OČIMA STÁREK A STÁRKŮ

obci Krumvíř za možnost uskutečnění 
hodů, dále všem hodovníkům, kteří 
se došli podívat a pobavit, protože 
bez vás by ty hody nebyly. Největší 
poděkování patří rodině, která mi stár-
kování umožnila a ve všem mě pod-
porovala. Velké díky patří také všem 
stárkům a stárkám, se kterýma jsem 
si hody naprosto užila, a také chase 
za pomoc při přípravách. Mému stár-
kovi Víťovi patří velké díky. Společně 
se všichni uvidíme na Odehrávkách 
23.9.2023. Juch!

Ondřej Fefko
Zdravím všechny čtenáře. Letos 

jsem měl tu čest jít již potřetí jako stá-
rek. Byl jsem třetí, tudíž mým dnem 
bylo pondělí, které završuje celé 
hody. Vše začalo podobně jako před-
chozí dva dny, a to už v brzkých do-
poledních hodinách. Začátek probíhal 
u nás doma, kde jsme spolu s další-
mi stárky, chasníky a muzikanty, kte-
ří nás doprovázeli, společně pojedli 
a posilnili se tak na poslední dlouhý 
den. 

K hodovnímu pondělí každý rok 
neodmyslitelně patří otevřené sklepy. 
Ty jsme ani letos nevynechali a my-
slím, že byly opět povedené. I přes 
neúprosná vedra, která byla snad nej-
horší za poslední roky, můžu říct, že 
jsem si celý průběh hodů patřičně užil. 

Na závěr bych tímto chtěl poděko-
vat své stárečce, Agátce Hořákové, 
která se mnou tvořila třetí pár a vše 
skvěle zvládla.

Agáta Hořáková
Zdravím všechny, kteří si čtou tohle 

číslo Krumvířského zpravodaje. Jme-
nuji se Agáta Hořáková a letos jsem 
poprvé stárkovala s Ondrou Fefkem 
jako třetí pár. Určitě si říkáte, jak je 
možné, že jsem stárkovala, když nej-
sem z Krumvíře. Můj vztah ke krumví-
ři byl vždy silný, protože sem jezdím 
už od mala. Máme na kopci sklep, 
který postavil můj děda, který z Krum-
víře pochází. Nikdy by mě nenapadlo, 
že bych mohla v Krumvíři stárkovat. 
Bylo to velmi náročné, všechno chys-
tání a scházení se v chase skrz 50 km 
vzdálenost nebylo jednoduché, ale já 
si to strašně moc užila. 

Mé velké díky patří všem stárkům, 
stárkám a celé chase, že mi stárková-
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ní umožnili, ale největší dík patří mé 
rodině, protože bez nich bych stárkou 
nikdy být nemohla. Děkuji také rodině 
Húškové, že mi poskytli přes hody 
azyl a také Marušce Foretníkové za 
oblékání kroje. 

Taky bych chtěla poděkovat On-
drovi, že byl celé hody na mě hodný 
a vždy mě povzbudil. Ještě jednou 
všem děkuji, protože tohle byl můj spl-
něný sen, moc jsem si to všemi užila. 
Patří Vám všem velké díky.

Radim Stehlík
Hody – víkend na který se připra-

vujeme celé prázdniny a těšíme snad 
celý rok je opět za námi. Letos jsem 
stárkoval po třetí a nejspíš i naposled 
a mojí rolí byl sklepník. Sklepnickou 
dvojici jsme tvořili společně s Kájou 
Macháčkovou, která stárkovala popr-
vé a zvládla to skvěle. Tímto bych jí 
chtěl moc poděkovat za náročné, ale 
velmi užité hody. Počasí nám letos 
překvapivě přálo až na večery, kdy 
skoro každý večer pršelo, ale naštěstí 
máme možnost dělat zábavy v kultu-
ráku, tak to nebyla žádná překážka. 
Tradiční Zavádka se tancovala také 

venku a myslím, že ji zvládli všichni 
skvěle. Všechny náročné hodovní pří-
pravy se vyplatily, lidi se bavili, kape-
ly hrály výborně a vína se taky dost 
vypilo. Podle mě úspěšné a vydařené 
hody. Chtěl bych poděkovat všem 
stárkům a stárkám, krojované chase 
a všem, kteří se podíleli jakýmkoliv 
způsobem na přípravách. Největší dík 
patří mým rodičům a prarodičům za 
možnost vůbec stárkovat a za všech-
nu jejich pomoc. Avšak náš sklepnický 
den teprve přijde a to 23.9. kdy budou 
ODEHRÁVKY! Tímto bych vás chtěl 
všechny srdečně pozvat. Doufám, že 
jste si hody užili stejně jako my, děku-
jeme všem za účast a na viděnou na 
Odehrávkách.

Karolína Macháčková
Hody... pro mě neodmyslitelná sou-

část každého léta. Vždy je to období 
únavy a nedostatku spánku, na které 
ale všichni vzpomínají s úsměvem na 
tváři, protože o zážitky není nouze. 
Proto když se mi naskytla možnost 
tvořit sklepnický pár s Radimem Steh-
líkem, neodmítla jsem. Hody jsem si 
s ním nadmíru užila a děkuji mu za 

trpělivost, podporu, a hlavně pozitivní 
náladu, která nás za celé hody neo-
pustila. Největší obava byla samozřej-
mě z počasí, které bylo i přes slibné 
předpovědi nevyzpytatelné. Nakonec 
se ale všechny odpolední zábavy 
uskutečnily venku pod májou, tak jak 
jsme plánovali. Počasí na večerní zá-
bavy sice už bylo s deštěm, ale ani 
to nás neodradilo si to pořádně užít. 
Největší tréma vždy nastupuje před 
Zavádkou, která se nám letos náram-
ně povedla a po ní už jsme si všichni 
oddechli. Děkuji všem stárkům a stár-
kám, že jsme v pohodové atmosféře 
zvládli tři náročné hodovní dny a sa-
mozřejmě také celé chase, že nám 
pomáhala a zpříjemňovala přípravy 
hodů a hody samotné. Můj největší 
vděk si zaslouží moje babička, která 
mi pomáhala s přípravou kroje, oblé-
káním a byla mi po celou dobu hodů 
velkou oporou. A také moje rodina, 
která mi umožnila si stárkování zažít 
a pomohla zařídit vše potřebné. V ne-
poslední řadě děkuji Vám všem, kteří 
jste na hody přišli. Teď už mi jen zbývá 
Vás pozvat na odehrávky hodů, které 
proběhnou v sobotu 23.9. VESELO!
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KALENDÁŘ AKCÍ

SPOLEČENSKÁ KRONIKA

  23.9.  Odehrávky hodů
18.11.  Koncert čtyř kapel (pořadatel p. Kot)
  3.12.  Zahájení adventu
  9.12.  Mikulášská zábava

JUBILANTI
za období od 1.5.2023 do 31.7.2023
Benáček Stanislav 81let
Komosná Růžena 84let
Pichler Jakub 87let
Otýpková Marie 83let
Veselý Jan 87let
Veselá Libuše 85let
Mandelíková Anežka 84let
Válek Lubomír 89let
Kolouch Josef 85let
Libicherová Jindřiška 80let
Charvátová Františka 93let
Komosná Žofi a 86let

PŘIHLÁŠENÍ
za období od 1.4.2023 do 31.7.2023
Kraus David č. p. 344
Krausová Natálie č. p. 344
Kraus David č. p. 344
Baumanová Michaela č. p. 113
Synek Petr č. p. 113
Synek Vojtěch č. p. 113
Jančová Sabina č. p. 68
Janča Samuel č. p. 68
Kollárová Simona č. p. 361
Brabcová Charlotta č. p. 271
Zvoničová Adéla č. p. 471
Franta Stanislav    č. p. 350
Vytrhlíková Adriana    č. p. 476

ODHLÁŠENÍ
za období od 1.4.2023 do 31.7.2023
Sklenářová Milada  č. p. 122
Czyžová Eliška  č. p. 190

NAROZENÍ
za období od 1.4.2023 do 31.7.2023
Zvoničová Adéla č. p. 471
Vytrhlíková Adriana  č. p. 476

ÚMRTÍ
za období od 1.4.2023 do 31.7.2023
Šurýnová Anežka č. p. 93
Hrnčiřík Karel č. p. 375

VÍTE, ŽE...

Z POŠTY

… z 18 hodovních branek vstřelila rodina Balaci 11 gólů? 
Táta Cristian 5, starší syn Darius 5 a nejmladší David 1.

…se dokončují práce na Penny marketu v Krumvíři 
a předpokládané datum otevření provozovny je stanoveno 
na 21. září? Dopravní dostupnost je zajištěna i novou au-
tobusovou zastávkou přímo před obchodem.

…v neděli 6. srpna byla za přítomnosti pátera Petra Ši-
kuly vysvěcena Boží muka sv. Martina na Padělkách, kte-
rá je symbolem nejen vděčnosti a pokory, ale také hojné 
úrody ve vinicích, sadech a na polích, které obklopují naši 
vesnici? Celá rodina Valihrachova děkuje všem, kteří se 
i přes nepříznivé počasí této významné události zúčastnili.

... o Krumvířských hodech jste si mohli přečíst ve slo-
venském časopise Život (číslo 36).

Psí lejna na hřišti
Hrál se hodovní zápas mladších žáků, když rozhodčí 

přerušil zápas a utíkal ke Krumvířské střídačce. Poté ve-
doucí mužstva s igelitovým pytlíkem zvedal ze hřiště ob-
rovský psí h****. Poté jsem se dozvěděl, že trenéři před 
pátečním tréninkem posbírali 12 hromad psích exkremen-
tů. Ať se velcí? zamyslí, jestli mají čím. Na hřišti si hrají 
jejich děti a vnuci. Pokud se nedají za tohle pokuty, tak se 
nic nezmění. Každý chce mít psa a dělat ze sebe Hogo-
-Fogo a po psovi neuklidí

Miroslav Schmied
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Bartolomějské hody
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